
 
 

 

Betreft : inspraakreactie debat ‘doorontwikkeling gemeentelijk grondstoffenplan’,  

 in het bijzonder de nieuwe OPK-regeling en de gevolgen voor Muziekvereniging Excelsior 

 

Datum : 09-11-2020 

 

 

Geachte gemeenteraad, 

 

Graag neem ik als voorzitter van Muziekvereniging Excelsior de gelegenheid om u – mede namens 

bestuur en leden – onze reactie te geven op de a.s. wijzigingen in het Gemeentelijk Grondstoffenplan 

en in het bijzonder de wijzigingen m.b.t. de oud papier inzameling (OPK-regeling). 

 

Sinds jaar en dag levert Excelsior als een van de grootste inzamelaars een grote bijdrage aan het 

gescheiden inzamelen van oud papier in Zwolle. In de jaren dat oud papier nog veel opbracht en de 

gemeente aan het begin van gescheiden afvalinzameling stond, leverde oud papier nog voldoende op 

en werd de opbrengst op een voor alle betrokken partijen zinvolle manier verdeeld. 

 

In de afgelopen jaren is dit verdienmodel niet meer haalbaar gebleken en heeft u als gemeenteraad 

gezocht naar een (financieel) haalbaar en toekomstbestendig alternatief. Dit is in 2017 opgetekend 

en in besluitvorming vastgelegd in een nieuw gemeentelijk grondstoffenplan. Dit plan heeft 3 jaar 

doorontwikkelingstijd nodig gehad om uiteindelijk anno november 2020 als besluit vastgesteld te 

worden voor de komende jaren. 

 

Tijdens de raadsvergadering in juli 2017 heeft Excelsior duidelijk gemaakt dat zij zich overvallen 

voelde om destijds uit de krant te moeten lezen dat de regeling zou worden aangepast. Dit werd 

door de toenmalige wethouder Jan Brink beaamd met de toezegging dat de gemeente beterschap 

zou tonen in de communicatie naar de inzamelaars van oud papier door hen direct te betrekken bij 

de invulling en uitwerking van dit nieuwe beleid. 

In de maanden daarna zijn enkele gesprekken gevoerd tussen beleidsmedewerkers en Excelsior. Tot 

begin 2018 en daarna de gemeenteraadsverkiezingen kwamen. Daarna bleef het andermaal stil en 

werd een vast bedrag per jaar ter overbrugging toegekend.  

 

Zoals u wellicht bekend is onze vereniging voor een groot deel afhankelijk van de inkomsten uit de 

huidige OPK-regeling. Hiermee voorzien wij in belangrijke mate in cultuureducatie voor jeugd en 

kunnen (vak)docenten betaald worden. Dit neemt niet weg dat wij uw beleidslijn volgen en dit willen 

ondersteunen. Echter, ook nu wordt kort voor definitieve besluitvorming (Email op 13 oktober jl.) de 

aankondiging gedaan van de overgangsregeling van de huidige OPK-regeling naar “Mooi Belonen”.  

Hier hadden wij eerder bij betrokken kunnen en willen worden om mede vorm te kunnen geven aan 

de nieuwe regeling. Immers, als een van de grootste papierinzamelaars en vrijwilligersorganisatie in 

Zwolle hebben wij bijgedragen aan het huidige systeem van oud papier inzamelen, aan de uitrol van 

blauwe containers in diverse Zwolse wijken en het behoud van gescheiden afvalinzameling in Zwolle. 

Helaas is de communicatie in 2018 gestrand en worden wij wederom kort voor besluitvorming 

aangehaakt.  

  



 
 

 

 

Dit geeft andermaal het gevoel dat wij als vereniging in een keurslijf geduwd worden. In de 

beslisnota lezen wij uitgangspunten als (ik citeer) "de gemeente bepaalt de uiteindelijke uitvoering 

op basis van meerwaarde voor de stad" en "we verbinden enkele randvoorwaarden aan de nieuwe 

regeling" tot "Indien een activiteit in aanmerking komt voor een vergoeding in het kader van de 

nieuwe regeling, dan moet er balans zijn tussen de vergoeding en de geleverde inzet of het 

maatschappelijk effect van de inspanning". Begrijpelijke beleidsuitgangspunten, maar wel erg rigide 

en eenzijdig vastgesteld. 

 

Als bestuur begrijpen wij heel goed de beweegredenen van nieuw gemeentelijk (grondstoffen)beleid, 

echter wij voelen ons als vereniging (wederom) gemangeld nu de nieuwe regeling al op zeer korte 

termijn, zonder adequate voorinformatie en vanuit een eenzijdig standpunt vanuit de gemeente ter 

besluitvorming voorligt. Wij weten niet welke sturing wij nog kunnen geven aan de invulling van 

"Mooi Belonen" en in hoeverre er vanuit de gemeente zal worden omgegaan met het bepalen van de 

genoemde randvoorwaarden. Bovendien doet u een appèl op het vrijwilligersaanbod vanuit de 

Zwolse gemeenschap met “Mooi Belonen”, maar loopt u voorbij aan de grote vrijwillige en 

maatschappelijk inbreng die Excelsior sinds jaren aan de Zwolse gemeenschap heeft getoond. 

 

Als bestuur van muziekvereniging Excelsior dringen wij aan op adequate communicatie en directe 

betrokkenheid in de vervolgstappen voor de uitrol van deze nieuwe regeling. 

 

Dank voor uw tijd. 
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